
 

DERS ÇALIŞMAYA ZORLANAN ÇOCUK BAŞARISIZ OLUR 

 
 

Anne-baba zaman zaman çocuğu ile birlikte ödev yapmalı, ona “ödevine yardım 

edebilir miyim?”, “yeni şeyler öğrendiğini hissediyor musun?” gibi sorular sormalıdır. 

Anne ve baba tarafından çocuğa sürekli verilen komutların ders çalışmasını sağlamadığı 

gibi başarısızlığa ittiği bildirildi. Afyonkarahisar Kocatepe Üniversitesi Eğitim Fakültesi 

Dekan Yardımcısı Yard. Doç. Dr. Şenay Yapıcı, 'ders çalış' baskısının çocuğu dersten 

soğutabileceğini söyledi. Ders çalışmaya zorlanan çocuğun başarısız olabileceğini dile 

getiren Yapıcı, çocuğun ders çalışması için evde elverişli şartların oluşturulması 

gerektiğine dikkat çekti. Anne ve babanın çocuğunu anlamaya çalışması gerektiğini 

ifade eden Yapıcı, ailesinden ilgi gören çocuğun daha başarılı ve mutlu olduğunu belirtti. 

Anne babanın çocuğa örnek ve yardımcı olmasının önemine işaret eden Yapıcı şöyle 

konuştu:"Eğer anne-baba kitap, gazete okumuyorsa, televizyon başında saatlerce 

kalıyorsa, çocuğun okul yaşantıları ile ilişkisi, 'ödevin var mı?', 'ödevini bitirdin mi?', 

'dersine çalıştın mı?' gibi sorulardan ibaret ise bu anne-baba, çocuğunun sadece 

akademik başarısına önem veriyordur. Oysa anne-baba zaman zaman çocuğu ile 

birlikte ödev yapmalı, ona “ödevine yardım edebilir miyim?”, “yeni şeyler öğrendiğini 

hissediyor musun?”gibi sorular sormalıdır. Sürekli aynı soğuk ve sevimsiz “yap, git, 

çalış, uyu, kalk” gibi emir cümleleri hem çocuğa anne-baba nazarında sevilmediği, 

değersiz olduğu duygusunu kazandırır hem de zamanla duyarsızlığa yol açar. Bu 

olumsuzluklar çocukta okula karşı isteksizliğe ve anne-baba ile iletişimsizliğe neden olur. 

Ders çalışmaya zorlanan her çocuk akademik açıdan belirli bir performans gösterir ama 

başarı sadece akademik değildir. Sosyal ve kendini gerçekleştirme başarısı da 

düşünülmelidir. Bu ihmal edilirse, okul sonrası hayatında insan ilişkilerinde, meslek 

hayatında mutsuzluk ve tükenmişlik ortaya çıkabilir.  

  

" Ödev yapmıyor! diye şikâyet eden anne babaların da bitirmesi gereken 
ödevler var!  

Birçok aile için ortak nokta çocukların ev ödevlerine karşı gösterdikleri dirençtir. 

Aileler suçu genelde çocukta bulur. Ama başarılı bir eğitim hayatı için anne-babaların da 

yapması gereken ev ödevleri olduğunu hiç düşündünüz mü? Eğitim hayatının 

vazgeçilmez öğesi olan "ev ödevi" birçok öğrenci için kâbus niteliğinde olabiliyor. Okula 

ve derslere ısınamamış, sorumluluğunun farkında olamayan çocuklar ödevlerini aksatıp, 

ders çalışma tempolarını düşürebiliyor. Ancak buna karşılık anne ve babalar bu sorunu 

aşabilmek için pedagojiyle bağdaşmayan çeşitli yöntemlere başvurabiliyor. Ev ödevleri 

çocuklara öz disiplini, sorumluluk duygusunu, ders çalışma alışkanlığını kazandırmak ve 



öğrendiklerini pekiştirmek amacıyla veriliyor. Ev ödevleri, öğrenci ile anne ve babası 

arasında iletişime sebep olan bir metottur. Eve getirilen her ödev bir sürü soru, kargaşa 

ve olumsuz duyguyu da beraberinde getirebilir ve bunlar sizinle çocuğunuz arasında 

problem çıkmasına neden olabilir. Çocuklara, sınıfta eğitim ve öğretim adına öğretilenler 

kuramsal olarak kazanım sağlasa da evde bunların uygulamaya geçilmesi ve alışkanlık 

haline gelmesi adına anne ve babaya da görevler düşmektedir. Anne-babalar düzenli 

aralıklarla öğretmenler ile görüşerek, ev ödevleri hakkındaki tutum ve beklentilerinin 

nasıl olması gerektiğini, çocuklarına ev ödevlerinde nasıl yardımcı olacaklarını 

öğrenmeli. Çocuğunuzun ders çalışmasına veya ev ödevini yapmamasına sebep 

olabilecek olumsuz ortamların ortadan kaldırılması gerekmektedir. Çocuğunuzun rahat 

çalışabileceği bir odası ve odasında dikkatini dağıtmayacak bir ortamın sağlanması, 

çalışması için gerekli araç-gerecinin olması, odanın ısısının ve aydınlatmasının yeterli 

olması ödevlerini yapılmasını kolaylaştıracaktır. Çocuğunuzun ders çalışmasına ve ödev 

yapmasına engel olabilecek televizyon, internet, müzik, arkadaş grubu, telefon vb. 

etmenler çalışmaya ve ödevlerin yapmasına engel olabilir. Ama çocuğun sosyal gelişimi 

adına faydalı olsa da bunlara ayıracağı zaman çocukla birlikte planlanmalı ama 

tamamen ortadan kaldırılmamalı. Eğer çocuğunuzun bir odası yoksa evin bir yerinin 

ders çalışma köşesi olarak oluşturulması ve bu yerinin sabitleştirilmesi çocuğunuza 

sunulabilecek alternatif olarak değerlendirilebilir. Çocuğunuzla dersini çalışması ve 

ödevini yapması adına zamanının planlaması yapılmalı ve televizyon seyretmeye, 

internet, arkadaş gruplarıyla olmaya ve benzer sosyal faaliyetler de hazırlanan bu 

planlamanın içinde yer almalı. Anne ve babaların aşırı derecede denetleyici, baskıcı, 

sürekli uyarıcı ve cezalandırıcı oluşu çocukların ödevlerden hoşlanmamasına sebep 

olur. Yardım istediği anda çocuğunuzun yanında olduğunuzu hissettirmeniz ödev yapma 

ve ders çalışma ile ilgili oluşabilecek birçok problemleri ilk baştan çözecektir. Ayrıca 

çocuğun ödevini bitirince takdir edilmesi öz güven ve öz disiplininin gelişmesini 

sağlayacaktır. 

 
 
                                                                


